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Tweede Kamer wenst meer landelijke regie realisatie voldoende 

woonzorgplaatsen mensen met psychische kwetsbaarheid (terugblik 

debat ggz, 15 april 2025) 

 

Op 15 april debatteerde de Tweede Kamer met staatssecretarissen Karremans en 

Maeijer over de ggz en suïcidepreventie. Voorafgaand aan het debat had Valente in 

een brief (Brief Valente t.b.v. commissiedebat ggz en suïcidepreventie d.d. 15 april 

2025 - Vereniging Valente) en in contacten met Kamerleden aangedrongen op 

aandacht voor de tekorten aan passende vormen van wonen en zorg voor psychisch 

kwetsbare mensen en de noodzaak om hier meer landelijke regie op te voeren. De 

Tweede Kamer drong hier nadrukkelijk op aan bij staatssecretaris Maeijer. Ook 

vroegen verschillende Kamerleden om meer actie en ondersteuning om realisatie 

van Skaeve Huse sneller mogelijk te maken.  

De belangrijkste uitkomsten van het debat 

De belangrijke uitkomsten van het debat – vanuit het oogpunt van de leden van Valente – 

waren als volgt. 

• Kamerleden wensen stevige landelijke regie bij realisatie voldoende 

woonzorgvoorzieningen voor mensen met psychische kwetsbaarheid. Of dat 

nog leidt tot moties die de regering hiertoe oproepen is nog niet duidelijk.  

• Staatssecretaris Maeijer bespreekt met de VNG in het bestuurlijk overleg op 

welke wijze ze gemeenten meer kan ondersteunen bij de realisatie van Skaeve 

Huse.  

• Staatssecretaris Maeijer laat het onderzoek van Movisie naar bemoeizorg 

verspreiden onder gemeenten.  

• Staatssecretaris Maeijer zal de Tweede Kamer naar verwachting vóór de zomer 

informeren over de Wet aanpak meervoudige problematiek  sociaal domein 

(Wams). 

• Staatssecretaris Maeijer zal de Tweede Kamer naar verwachting eind van dit jaar 

informeren over de uitkomsten van het evaluatieonderzoek naar de toegang van 

de Wet langdurige Zorg (Wlz). Daarin is ook aandacht voor jongvolwassenen in 

de Wlz en de mogelijkheden om een tijdelijke Wlz-indicatie te bieden.  

• Staatssecretaris Karremans wil in het Algemeen Zorg- en Welzijnsakkoord 

(AZWA) afspraken maken over landelijk dekkende netwerk aan mentale 

gezondheidscentra inclusief een ‘deal’ over de bekostiging ervan.  

  

https://www.valente.nl/kennisbank/brief-valente-t-b-v-commissiedebat-ggz-en-suicidepreventie-15-april-2025/
https://www.valente.nl/kennisbank/brief-valente-t-b-v-commissiedebat-ggz-en-suicidepreventie-15-april-2025/
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Hieronder een nadere toelichting per onderdeel. 

Teleurstelling over voortgang passende zorg voor dakloze mensen  

Westerveld (PvdA-GL) vond het teleurstellend dat het noodplan (waartoe de motie vorig 

jaar opriep) een actieplan ‘passende zorg voor dakloze mensen’ is geworden, waar nog 
veel overleg en uitzoekpunten in zitten. Zij gaf aan bovendien concrete doelen in het 

actieplan te missen. Staatssecretaris Maeijer reageerde dat er door verschillende 

partijen (zij noemt ook Valente) gewerkt is aan het plan. Doordat er geen concrete 

aantallen bekend zijn kent het plan ook geen concrete doelen. Wel is onderdeel van het 

plan dat ook de aantallen beter in beeld gebracht worden. 

Landelijke regie nodig bij realisatie woonzorgvoorzieningen mensen met 

psychische kwetsbaarheid 

Westerveld (GL-PvdA), Ceder (CU) en Paulusma (D’66) vroegen aan staatssecretaris 
Maeijer hoe zij gaat zorgen voor meer passende woonzorgvoorzieningen voor 

mensen met psychische kwetsbaarheid. Staatssecretaris Maeijer geeft aan dat dit 

vooral in de regio’s moet worden georganiseerd. De Kamerleden drongen echter aan op 
stevige regie van de staatssecretaris om in gesprek met gemeenten en Zorgverzekeraars 

voldoende passende woonzorgvoorzieningen te organiseren.  

Pleidooi voor meer hulp en ondersteuning bij realisatie Skaeve Huse  

Westerveld (GL-PvdA) en Ceder (CU) vroegen naar de landelijke inzet voor Skaeve Huse. 

Realisatie gaat vaak moeizaam.  Zij pleitten voor extra financiële middelen voor 

wooninitiatieven als Skaeve Huse en het volledig uitvoeren van de motie Bikker (CU) / 

Eerdmans (JA21) die eerder is aangenomen. Ook drongen ze aan op een verbinding met 

de minister van Volkshuisvesting. Staatssecretaris Maeijer gaf in reactie aan dat zij de 

realisatie van Skaeve Huse ook belangrijk acht en ziet ook dat initiatieven soms 

stranden op lange procedures en stijgende ontwikkelingskosten. Zij geeft aan haar rol in 

te vullen door gemeenten te faciliteren met geld (de Realisatiestimulans en de regeling 

Huisvesting Aandachtsgroepen van het ministerie van Volkshuisvesting werden 

genoemd), door het delen van goede voorbeelden, en door het draagvlak voor dit soort 

woonconcepten te versterken door uitvoering van de actielijn destigmatisering. Ze geeft 

aan dat de motie Eerdmans/Bikker door haar ambtsvoorgangers als afgehandeld is 

beschouwd. Ze weet ook niet zo wat ze meer zou kunnen doen, ook aangezien er geen 

financiële middelen bij de motie beschikbaar waren gesteld. Ze zegt wel toe in 

Bestuurlijk overleg met de VNG te bespreken wat gemeenten verder zou helpen en staat 

open voor suggesties uit de Tweede Kamer.   

Aandacht voor belangrijke rol van bemoeizorg  

Westerveld (GL-PvdA) en Paulusma (D’66) wezen op de noodzaak van bemoeizorg en 

vragen naar de wettelijke verankering hiervan. Staatssecretaris Maeijer zei dat het al een 

wettelijke taak is in de Wmo (red. staat alleen in de Memorie van Toelichting), maar 

straks door de Wams wordt die taak explicieter. De Wmo kent beleidsvrijheid voor 

gemeenten, maar zij heeft alle vertrouwen dat gemeenten hierin de juiste keuzes maken 
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(red. Valente ontvangt overigens signalen dat gemeenten bemoeizorg hebben 

afgebouwd of bezuinigd). Zij heeft een onderzoek laten uitvoeren door Movisie naar 

bemoeizorg en deze wordt verspreid onder gemeenten.  

Snel meer nieuws over Wet aanpak meervoudige problematiek  sociaal domein 

(Wams) 

Paulusma (D’66) wilde weten hoe het staat met de Wet aanpak meervoudige 
problematiek  sociaal domein (Wams). Staatssecretaris Maeijer gaf aan dat zij verwacht 

vóór de zomer de Kamer te informeren over de wet, die al een tijd ligt te wachten. Dit 

vroeg nog overleg met het ministerie van BZK, gaf zij aan.  

In evaluatieonderzoek toegang Wlz ook aandacht voor jongvolwassenen 

Van de Hill (VVD) vroeg aandacht voor jongvolwassenen in de Wlz. Is herindicatie 

mogelijk bijvoorbeeld na 5 jaar? Staatssecretaris Maeijer gaf aan dat er een 

evaluatieonderzoek naar de toegang tot de Wlz plaatsvindt. Daar wordt dit punt 

meegenomen. Zij verwacht eind van dit jaar de Kamer te kunnen informeren over de 

resultaten van dit onderzoek.  

Zorgen over bekostiging van Mentale gezondheidscentra  

Kamerleden Westerveld (GL-PvdA), de Korte (NSC), van Dijk (SGP) en Paulusma (D’66) 
vroegen aandacht voor de belangrijke rol van mentale gezondheidscentra. Er zijn goede 

voorbeelden maar voortzetting en uitbreiding staan onder druk onder druk van de 

dreigende tekorten bij gemeenten. Structurele financiering is van belang. Waar de Korte 

(NSC) niet bezorgd is over de gemeentelijke middelen hiervoor, zien de andere 

Kamerleden niet hoe gemeenten dit zouden moeten betalen. Staatssecretarissen 

Karremans en Maeijer gaven in reactie aan dat in alle 31 Zorgkantoorregio mentale 

gezondheidscentra opgestart zijn. Staatssecretaris Karremans gaf aan dat hij in het 

Algemeen Zorg- en Welzijnsakkoord (AZWA) afspraken wil maken over landelijke 

dekkende netwerk aan mentale gezondheidscentra inclusief een ‘deal’ over de 
bekostiging ervan. Hij gaf voorts aan de populatiebekostiging hiervan (vanuit de 

Zorgverzekeringswet) niet mogelijk is. Staatssecretaris Maeijer vulde aan dat zij wil dat 

er goed wordt samengewerkt in de regio’s en dat er een ondersteuningsprogramma is 

gestart. Zij gaf ook aan de gemeentelijke bekostiging kan vanuit het gemeentefonds, de 

Wmo of de IZA-middelen. 

 


